

EMPLOYMENT OPPORTUNITY: PART TIME OVERNIGHT CARETAKER

A project of the Native Women's Shelter of Montreal, Miyoskamin is an innovative center and second-stage housing complex that provides comprehensive health care, social services, and access to justice services for Indigenous women, youth, and families. We are currently looking for a part time Overnight Caretaker to be on site overnight to provide janitorial services to the building as well as respond to emergencies should they arise.

| | |
|-------------------|--|
| POSITION TITLE: | Overnight Caretaker |
| TYPE OF POSITION: | Part-time, night shift |
| LOCATION: | 757 rue des Seigneurs, Montréal QC |
| SALARY: | \$28/hour |
| SCHEDULE: | Night shift, Sunday & Monday, emergency on call |
| START DATE: | May 2024 |
| PROBATION: | Three (3) month probation period, after which an evaluation will be conducted. |
| APPLICATION: | Please send a cover letter, your Curriculum Vitae and two letters of reference to admin@miyoskamin.com |

Deadline to Apply: This position will be open until filled



The Overnight Caretaker is responsible for providing exceptional janitorial services during nighttime hours, ensuring the cleanliness and maintenance of the Miyoskamin building. Additionally, this role will provide a baseline level of security for the building by actively monitoring for any potential risks, responding to emergencies, and collaborating with emergency services when needed.

Duties and Responsibilities:

Janitorial Services:

- Perform regular cleaning and janitorial tasks throughout the premises, ensuring cleanliness and hygiene standards are met.
- Sweep, mop, and vacuum floors, and clean and sanitize surfaces in common areas, restrooms, and other designated spaces.
- Empty trash bins and dispose of waste properly.
- Monitor and replenish cleaning supplies as needed.
- Conduct periodic inspections to identify and report maintenance issues promptly.

Security:

- Maintain a presence on-site during overnight hours to deter unauthorized access and ensure the overall security of the building.
- Conduct routine security patrols of the premises to identify and address any potential security risks.
- Respond promptly to alarms and emergency situations, taking appropriate action to mitigate risks and ensure the safety of the property and its occupants.
- Be available and responsive to situations, including but not limited to fire alarms, medical incidents, or any unexpected events.
- When needed, collaborate with emergency services and provide assistance as necessary.

Communication:

- Maintain clear and effective communication with other staff members, updating them on any security or maintenance issues.
- Provide concise and accurate reports on maintenance needs, nightly activities, incidents and actions taken for future reference.
- Collaborate with the daytime staff to ensure a smooth transition between shifts.
- Report any malfunctioning equipment to the appropriate person



Qualifications and Skills:

- Highschool diploma or equivalent
- Previous experience in janitorial services and/or security roles preferred
- Strong attention to detail and the ability to work independently
- Bilingual (English & French)
- Comfortability being the only staff on site overnight
- Excellent communication and interpersonal skills
- Experience in de-escalation is preferred
- Ability to handle emergency situations calmly and effectively

Deadline to Apply: This position will be open until filled.

**The NWSM encourages and prioritizes applications from Indigenous candidates.*



OFFRE D'EMPLOI : GARDIEN DE NUIT À TEMPS PARTIEL

Le projet du Foyer pour Femmes Autochtones de Montréal, Miyoskamin, est un centre novateur et un complexe d'hébergement de deuxième étape qui offre des soins de santé complets, des services sociaux et des services d'accès à la justice pour les femmes, les jeunes et les familles autochtones. Nous sommes actuellement à la recherche d'un gardien de nuit à temps partiel qui sera sur place la nuit pour fournir des services de conciergerie à l'immeuble et répondre aux urgences, le cas échéant.

| | |
|--------------------|---|
| TITRE DU POSTE : | Gardien de nuit a temp partiel |
| LE TYPE DE POSTE : | Temps partiel, équipe de nuit |
| LOCATION: | 757 rue des Seigneurs, Montréal QC |
| SALAIRE : | \$28/hour |
| CALENDRIER : | Equipe de nuit, dimanche et lundi, astreinte d'urgence |
| DATE DE DÉBUT : | May 2024 |
| PROBATION : | Période probatoire de trois (3) mois, à l'issue de laquelle une évaluation sera effectuée. |
| CANDIDATURE : | Veuillez envoyer une lettre de motivation, votre curriculum vitae et deux lettres de référence à l'adresse suivante: admin@miyoskamin.com |

Date limite de candidature : Ce poste sera ouvert jusqu'à ce qu'il soit rempli.



Le gardien de nuit est chargé de fournir des services de conciergerie exceptionnels pendant les heures de nuit, en veillant à la propreté et à l'entretien du bâtiment Miyoskamin. En outre, il assure un niveau de sécurité de base pour le bâtiment en surveillant activement tout risque potentiel, en répondant aux urgences et en collaborant avec les services d'urgence en cas de besoin.

Fonctions et responsabilités :

Services de conciergerie :

- Effectuer des tâches régulières de nettoyage et de conciergerie dans l'ensemble des locaux, en veillant à ce que les normes de propreté et d'hygiène soient respectées.
- Balayer, passer la serpillière et l'aspirateur, nettoyer et assainir les surfaces dans les parties communes, les toilettes et les autres espaces désignés.
- Vider les poubelles et éliminer les déchets de manière appropriée.
- Contrôler et réapprovisionner les fournitures de nettoyage en fonction des besoins.
- Effectuer des inspections périodiques afin d'identifier et de signaler rapidement les problèmes d'entretien.

La sécurité :

- Assurer une présence sur le site pendant la nuit afin de dissuader tout accès non autorisé et d'assurer la sécurité générale du bâtiment.
- Effectuer des patrouilles de sécurité de routine dans les locaux afin d'identifier et de traiter tout risque potentiel en matière de sécurité.
- Réagir rapidement aux alarmes et aux situations d'urgence, en prenant les mesures appropriées pour atténuer les risques et assurer la sécurité du bien et de ses occupants.
- Être disponible et réagir aux situations, y compris, mais sans s'y limiter, aux alarmes incendie, aux incidents médicaux ou à tout autre événement inattendu.
- Le cas échéant, collaborer avec les services d'urgence et fournir l'assistance nécessaire.



Communication:

- Maintenir une communication claire et efficace avec les autres membres du personnel, en les informant de tout problème de sécurité ou d'entretien.
- Fournir des rapports concis et précis sur les besoins d'entretien, les activités nocturnes, les incidents et les mesures prises pour référence ultérieure.
- Collaborer avec le personnel de jour pour assurer une transition harmonieuse entre les équipes.
- Signaler tout dysfonctionnement de l'équipement à la personne appropriée.

Qualifications et compétences :

- Diplôme d'études secondaires ou équivalent
- Expérience préalable dans le domaine des services de conciergerie et/ou de la sécurité de préférence
- Grand souci du détail et capacité à travailler de façon autonome
- Bilingue (anglais et français)
- Être à l'aise avec le fait d'être le seul employé sur le site pendant la nuit
- Excellentes aptitudes à la communication et aux relations interpersonnelles
- Expérience en désescalade souhaitée
- Capacité à gérer les situations d'urgence avec calme et efficacité.

Date limite de candidature : Ce poste sera ouvert jusqu'à ce qu'il soit rempli.

*Le NWSM encourage les candidatures autochtones et leur donne la priorité.

